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Folketingets Energipolitiske Udvalg
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1240 København K

Energipolitisk Udvalg har i brev af 26. juli 2011 stillet mig følgende spørgsmål 176 
alm. del, stillet efter ønske fra spørger Per Clausen (EL), som jeg hermed skal besva-
re. 

Spørgsmål 176:

"Hvorfor er den danske stat ikke allerede holdt op med at anvende CDM-kreditter 
fra de kritisable kinesiske HFC-projekter?

Svar:

Det er regeringens politik at arbejde for en stram regulering af HFC-23 og af kølemid-
let HCFC-22. Derfor meddelte den tidligere klima- og energiminister Folketinget alle-
rede i 2008, at staten ikke vil købe flere kreditter fra HFC-23 projekter. Der indgår i 
øvrigt ingen HFC-projekter i den direkte, statslige JI/CDM portefølje.

Det er regeringens holdning, at disse reduktioner fremover skal gennemføres uden 
støtte fra CDM. På møde i EU’s klimakomite i januar 2011 blev HFC gasser forbudt i 
EU’s kvotesystem fra 2013. På miljørådsmødet den 21. juni 2011 tilsluttede 15 EU 
lande sig den danske holdning om ikke at anvende HFC-23 gasser i de statslige re-
duktionsforpligtelser fra 2013.
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